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Nyitány prózában
Minden kezdet nehéz — tartja a mondás, de a most induló, 2007-2008-as tanév a legtöbb 
iskolában rég nem tapasztalt nehézségek között indul. Kröülnéztiink hát vidékünk néhány 
tanintézetében...

Paprikás hangulatban zárult a 
2006-2007-es tanév a Budake
szi Széchenyi István Általános 
Iskolában. A helyi pedagógus 
érdekképviseletek levélben kö
vetelték az intézmény igazga
tójának, Bardócz-Tódor András
nak leváltását az iskola éléről a 
fenntartó önkormányzattól, 
illetve a polgármestertől. (Ko
rábban az iskolába járó diákok 
szüleinek egy csoportja is áta
dott a Fő utca 179-nek egy ha
sonló tartalmú levelet.) Szóval 
ilyen helyzetben vonultak el 
vakációzni az iskola növendé
kei és tanárai.

Az önkormányzat oktatási 
és kulturális bizottságának 
FIDESZ-es elnökét, korántsem 
mellesleg: a Széchenyi egyik ta
nárát, Czifra Zsuzsannát kér
dezte munkatársunk az isko
lában kialakult feszültségről, 
valamint a most induló, 2007- 
2008-as tanévről.

— Amikor az iskola peda
gógus-érdekvédelmi szerveze
teinek petíciója eljutott az ön
kormányzathoz, összehívtam a 
bizottságunk rendkívüli ülését, 
majd még egy megbeszélést, 
amelyre meghívtam valameny- 
nyi érintett felet, tehát az isko
la igazgatóját, az érdekvédelmi 

Meze/ Mária Művészeti Iskola
Lukács Lászlót, a budakeszi Mezei Mária Művészeti Iskola mű
vészeti vezetőjét szlovéniai turnéjukon sikerült utolérnünk egy rövid 
telefonbeszélgetés erejéig. Bár a roaming díjak augusztus végére csök
kentek Európán belül, ismerve a művészeti iskolák anyagi helyzetét, 
nem szerettünk volna kellemetlenséget okozni, így csak röviden 
érdeklődtünk arról, intézményük esetében hol tart a Minisztérium 
által nyáron elindított minősítési eljárás, ami a magyarországi 
művészeti iskolákat érinti. A rendező arról tájékoztatta munkatár
sunkat, hogy az első, előminősítő szakaszt sikeresen teljesítették, a 
következő „megpróbáltatásokra” az elkövetkező hónapokban kerül 
majd sor.

szervezetek képviselőit, a német 
nemzetiségi önkormányzatot, 
s természetesen Tagai István pol
gármestert is — válaszolta Czif
ra Zsuzsanna. — Ezen a zártkö
rű megbeszélésen végül is mind
két fél, miután elismerte hibá
it, hitet tett amellett, hogy a 
múlt helyett a jövő feladataira, 
vagyis a most induló tanévre 
koncentrálnak, és vitájukat le
zártnak tekintik. Ezt egyéb
ként mindkét fél írásba is adta.

- Kevésbé diplomatikusan: el
ássák a csatabárdot. Nem csak az 
említettek miatt volt azonban ese
ménydús az elmúlt szünidő az is
kolavezetés számára: mind a kor
mány, mind a helyi önkormány
zat jelentős megszorításokra ösztö
nözte az oktatási intézményeket. 
Hogy a helyi politika szintjén ma
radjunk, 10 millió forinttal kurtí
totta meg a helyhatóság az iskola 
költségvetését. Hogyan sikerült eleget 
tenni az elvárásoknak? Gondo
lom, elsősorban létszámleépítéssel.

— Az önkormányzat erede
tileg húszmillióval akarta csök
kenteni az iskola költségveté
sét. Nem kevés erőfeszítésünk
be került, hogy ezt végül is 
„lealkudjuk” a felére. Szeren
csére komolyabb elbocsátások
ra nem került sor, elsősorban a 

már nyugdíjas tanáraink szer
ződéseit bontották föl. Azon
ban szeretném hangsúlyozni, 
hogy ez már az iskolavezetés ha
táskörébe tartozó döntés volt. 
Nagyobb megtakarítás várható 
a szeptember l-jével bevezetett 
új vezetési struktúrától, ami 
például az eddigi négy helyett 
három igazgatóhelyettesi funk
cióval számol. Bánki Béláné e.z- 
után az általános igazgató-he
lyettes lesz, Kuffler Éva szerve
zési és kommunikációs igaz
gatóhelyettes, Martin Andrea 
igazgatóhelyettes pedig oktatá
si és informatikai feladatokat

lát majd el. De változások, te 
hát személyi változások is lesz 
nek például a munkaközössé 
geknél. De túl a személyi kér
déseken, elkezdjük például az 
átállást az AROMO-rendszerre...

— Na, erről még nem hallot
tam. Az mi?

— Ez az elektronikus nap
lóvezetés rövidített elnevezése. 
Néhány év múlva mindeneset
re egy tisztán elektronikus, in
teraktív naplóvezetési rendszer 
működik majd az iskolánkban.

— Milyen további intézkedé
sektől várnak még költségmegta
karítást az iskolában?

— Nz iskolavezetés igyekszik 
az úgynevezett nem kötelező 

feladatok közül, mint például 
a logopédia, gyógytestnevelés, 
fejlesztőpedagógia stb., néhá
nyat kistérségi vagy még maga
sabb szintre delegálni. Még 
korábban született az az ön
kormányzati képviselő-testü
leti döntés, hogy ennek a le
hetőségeit meg kell vizsgálni.

— Ügy tudom, hely-, azaz: osz
tályteremhiány is van az iskolában.

— A FORFA-épülettel és a 
zeneiskolában elhelyezett osz
tályokkal sok éve küszködik az 
iskola, de nélkülözni még min
dig nem tudjuk. Minden osz
tályt el tudtunk helyezni a 
most induló tanévben, de azt 
nem tudtuk megoldani, hogy 
minden osztály a saját tanter
mében is maradhasson:

— És mi a helyzet az osztály lét
számokkal?

— Jelenleg egy alsós osztály
ba maximum 26 gyerek járhat, 
ettől legfeljebb tíz százalékkal 

lehet eltérni, és ehhez is az ok
tatási kormányzat hozzájárulá
sa szükséges. A most induló 
tanévben is több, nevezetesen 
három olyan osztályunk is 
van, ahol ilyen engedélyhez kel
lett folyamodnia az intézmény
fenntartó önkormányzatnak.

— Mindent összevetve: rend
ben megkezdődhet a 2007-2008-as 
tanév a Széchenyiben?

— Véleményem szerint min
den föltétel adott ahhoz, hogy 
az iskolában zökkenőmente
sen elkezdődjék a tanítás, ám 
sok föltétel hiányzik ahhoz, 
hogy egy optimális tanévnek 
nézhessünk elébe.

Borz Tóbiás
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